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Защо говорим за това?

Гледал ли си последните серии на "Междузвездни войни"?

Ако да, направи ли ти впечатление, че принцеса Лея все пак се появи в тях? Това беше много неочаквано - нали актрисата, която я играеше, почина?

Всъщност ние гледахме създаден с помощта на изкуствен интелект образ на Кари Фишър. Неин виртуален... клонинг (клонинг означава идентично
копие на живо същество).

Сега същата технология се използва, за да се направи филм с актьора Джеймс Дийн... който е загинал в катастрофа преди десетилетия!

Явно изкуственият интелект може да прави невероятни неща. Въпросът е: редно ли е?

Мнозина казват, че не е.

Първо, защото по този начин ще намалеят възможните роли за живи актьори.

И второ, по-важно, защото починалият актьор или актриса не може да възрази образът му да бъде използван по този начин.

Не можем да знаем дали би искал/искала да играе в такъв филм. Творческата изява е много личен избор. Та и ти сигурно няма да се съгласиш да
пееш всичко, което ти наредят в училищния хор. Ами ако е глупост? Или ако е нещо, с което изобщо не си съгласен?

Живият човек може да се откаже. Но мъртвият не може. И това всъщност ще вреди на паметта му.
Ами ако е нещо излагащо?

Да не говорим, че тази технология е твърде близо до т.нар. deep fake (дълбока фалшификация или дийпфейк), с помощта на която могат да се
създават плашещо убедителни фалшиви новини.

Явно и в тази област тепърва трябва да се въведат закони и правила. И то спешно.
А като си помислиш, че принцеса Лея във филма се биеше точно срещу... армия от клонинги!
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